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SKUPSTINI CRNE GORE

PODGORICA

Na osnovu elana 69 stay 2 Poslovnika Skup§tine Crne Gore, Odbor za ekonomiju,
finansije i budtet, sa sjednice odrtane 23. jula 2012. godine, podnosi

IZVJETAJ
o razmatranju REALIZACIJE ZAKLJUCAKA SKUPSTINE CRNE GORE (BROJ: 00-72/12-2/24)
POVODOM RAZMATRANJA OSTVARIVANJA ZAKLJUCAKA SKUP gTINE CRNE GORE
POVODOM DONOSENJA ODLUKE 0 POTVRDIVANJU ODLUKE 0 PREUZIMANJU DUGA
AD KOMBINATA ALUMINIJUMA PODGORICA (BROJ: 00-72/12-2/13)

I Imajuei u vidu da je Skup gtina Cme Gore, na sjednici odrianoj 8. juna 2012. godine,
donijela zaldjueke kojima se, izmedu ostalog, poziva Vlada da najrnanje petnaestodnevno
izvjeAtava Odbor za ekonomiju, finansije i budtet o stepenu realizacije svih zakljueaka
Skup§tine koji se ocinose na AD Kombinat alurninijunia Podgorica (KAP), Odbor je, po drugi
put, razmotrio Informadju o realzaciji navedenih zakljutalca, koja je uz lzvje6taj o poslovanju
KAP-a u 2011. godini, dostavljena i u pisanoj fonni (br. 00-64-05/12-44/2).

Ministar ekonomije, dr Vladimir Kavarie, naveo je da Informacija, pored novih
podataka, sadrii i one koje six bile predmet posebne patnje poslanika iskazane na sjednici
Odbora od 9. jula 2012. godine.

KA° se, izmedu ostalog, na prethodnoj sjednici Odbora govorilo o eventualnom trohcu
• i duhni trajanja arbitrate, ministar je objasnio procedurr arbitrainog postupka koji bi bio
pokrenut po UNCITRAL pravilima protiv CEAC-a u vezi sa Ugovorom o poravnanju. Istakao je
da samo konstituisanje arbitratnog tribunala mote tajati od 3 do 6 mjeseci, ukoliko ne hi
postojala saradnja bib koje strane u postupku. Ukazao je da trajanje arbitrainog postupka nije
moguee pouzdano procijeniti, imajuei u vidu da na kompleksnost predmeta spora prije svega
utieu obje strane svojirn podnescima i zahtjevima, da treba slcrenuti patnju na tendendju
relativno dugog trajanja ovog postupka, kao i da postupci pred ICC' arbitratarna u prosjeku
fraju od 9 mjeseci pa do 4 godine. U odnosu na tro§kove arbitrate, istakao je da je to skup
proces i da bi, ukoliko bi postupak protiv CEAC-a bio ograniten na zahtjev za prenos svih
akcija koje CEAC trenutno posjeduje, vrijedrtost spora mogla biti odredena kroz vrijednost
akcija koje se potratuju i u torn slueaju iznos nalcnada bi bio u rasponu od 0,12% do 0, 9% od
vrijednosti spora. Vrijednost spora bi u ovom trenutku, ukoliko bi se polo od trenutne
vrijednosti akcija na Montenegroberzi, iznosila 7.482.086 E. Pored tro§kova za arbitre, tu su i
tro§kovi ICC-a kao organa imenovanja, kao i dodatni tro§kovi. Podsjetio je da pored arbitrate
postoje altemativni natini da se saradnja sa CEAC-om prelcine, i to: steeaj u KAP-u,
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restrukturiranje KAY-a kroz konverziju duga KAP-a u akcije i preuzimanje upravljanja KAP-om
od strarte dr2ave, kao i rje gavanje situacije kroz ulazak novog strate gkog partnera u KAP na
osnovu njegovog preuzimanja akcija od CEAC-a pod prihvatliivim uslovima. Podsjetio je,
takode, na ponudu njemaeke kompanije HGL i ocijenio pozitivnim gto, ialco ista ima godignji
prihod na nivou KAP-a, ova kompartija irna dobru komunikaciju sa banlcarskim sektorom od
kojeg oeekuje Imansijsku podrgku za projekat preuzimanja KAP-a. Naveo je da je kompanija
HGL zapoeela sa izradom Due Diligence-a 2 , za koji je potrebno od 6 do 8 nedjelja i da Vlada
oeekuje stay ove njematke kompanije po pitanju preuzimanja KAP-a do kraja avgusta. Ministar
je istakao i da kompanija HGL nije jedina koja je zainteresovana za preuzimanje KAP - a.
Takode je naveo da je Vlada, nakon sprovedene procedure, od strane Ministarstva firtansija za
anga2ovanje nezavisnog revizora koji bi ispitao poslovanje KAP -a od dana preuzimanja od
strane CEAC -a, i preliminarnog izbora revizorske kuee Ernest & Young, od strane iste
obavijegtena da je odustala od ponudenog anga2mana. Mirtistar je, takode, naveo da se situacija
u KAP-u u posljednje vrijeme usloinjava i mo2e dovesti do zaustavljanja rada. Naime, kako je
dug za elektrienu energiju prema gio 40 mil C EPCG je bila prirtudena da zahtjeva sznanjenje
nivoa proizvodnje do nivoa od oko 6.300 t mjeseeno. Time je, zbog fiksnih trogkova, poveeana
cijena kogtanja proizvodnje po toni aluminijuma za oko 70 $/t i sada imosi 2.145 $/t. Kako je
cijena aluminijuma na berzi pala ispod 1.900 $/t, KAP sa ovim nivoom proizvodnje trpi
dodatne gubitke i nije u moguenosti obezbijediti sredstva po osnovu utrogene elektriene
energije. Takode, ukazao je da KAP ne mo2e da opstane poslujuei na bazi ekonomske cijene
struje i da KAP sa proizvodnjom od 50.000 tona godignje predstavlja mnogo manji problem za
EPCG iz razloga to za proizvodnju te kolitine KAP ne mora da uvozi elektrienu energiju. To,
pa migljenju ministra, znaei da se dolazi u situaciju da se KAP snabdijeva strujom po cijeni ad
34,7 € u ovoj godini, umjesto po cijeni ad 34,7 plus cijena iz uvoza koja je mnogo via.

U odnosu na Izvjegtaj poslovanja KAP-a za 2011. godinu, naveo je da je osnovni rezultat
poslovanja KAP-a u 2011. godini bolji nego u 2010. godini i da je poslovanje ove kompanije u
predhodnoj godini bib visoko optereeeno dugovima.

Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se odnosila na: visinu noveanog iznosa
pokretanja arbitra2nog postupka za preuzimanje akcija KAP-a ad CEAC-a i EN+ grupe kao i
realizaciju skupgtinskog zaldjuelca koji se odnosi na izradu nezavisne studije odr2ivosti
alurnirtijurnske proizvodnje. Poslanike je interesovalo da Ii odvajanje TE Pljevlja iz energetskog
lanca Cme Gore podrazumijeva da ee svi dugovi koje je KAP imao prema EPCG preei na TE
Pljevlja, a zatim te dugove preuzeti driava i da Ii to znaei da novi investitor u KAP-u neee
plaeati dugove za struju, kao i kakva je sudbina garancija, koje su jedan od kljutnih problema, i
u kojoj su fazi pregovori sa OTP i VTB bankom oko dinamike otplate pa eventualnirn
garancijama KAP-a, koje su ad Idjuenog znataja za stabihiost ekonomskog sistema Crne Gore,
kao i kakva de biti pozicija ruskih partnera u KAP-u nakon 31. jula 2012. godine; koji je naredni
korak Vlade povodom odustajanja revizorske kuee Ernest & Young ad aran2mana.

III	 U raspravi o aktivnostirna Wade u cilju realizacije skup gtinslcih zakljueaka iznijeta su
razlitita migljenja i stavovi koji se mogu rezimirati na slijedeei naeirt:

2 Due Diligence je jedan od kljutnih koraka u procesu kupovine nekog dru gtva i podrazumjeva procjenu
ugovaranja s komercijalnog, financijskog i pravnog aspekta.
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IK ODBORA
Damjanovie

a) Inicijalivu pokrenutu na Odboru za ekonomiju, finansije i bud2et da Ddavna revizorska
institucija, koja je Planom rada revizija za 2011. godinu trebalo da uradi reviziju
driavnih garancija izdatih od strane Vlade Cite Gore, medu kojirna su i garancije izdate
za kredite KAP-a, bude na odgovarajuei nein ukljutena u izradu revizije poslovanja
KAP-a u prethodrtom periodu, treba realizovati. U prilog navedenom ide i dopis
Odbora za ekonorniju, finansije i bud2et, od 16. jula 2012. godine, kojim je predlokn
zajednielci sastanak Odbora, Ministarstva finansija, Ministarstva ekonornije i Dr2avrte
revizorske institucije, na kome bi se dogovorio model ukljueivanja ove institucije u
reviziju poslovanja KAP-a.

b) lz pisarte Informacije vidi se da i dalje postoji dikma u odnosu na kljuenu taeku
Zakljueaka, a to je raskid ugovora sa CEAC-om gdje i nakon pet mjeseci saradnja nije
raskinuta. Zabrinjavajuee je to gto su radnici Prerade stupili u krajk. Takode,
zabrinjavajuee je i da se zbog smanjenja snabdijevanja elektrienom energijom ICAP-a, rad
i proizvodnja ostvaruju na ni2em nivou, koja opet poveeava fiksne tro§kove proizvodnje
i gdje se na ovom nivou sa smanjenim snabdijevanjem ostvaruje gubitak.

c) Bib je mi6ljenja da je jedart od najveeih problema situadje u KAP-u i ugovor sa
Glenlcorom koji je produ2en tokom prole godine kada je vet potela diskusija oko
definisanja buduertosti KAP-a. Istaknuto je da je opstanak KAP-a jedino mogue uz
posebno definisart izvor elektriene energije, ali i postavljena dilema koji bi to bio
kapacitet.

d) Pored razradenog modela arbitraknog postupka, treba razraditi i preostale modele koji
ne izlaze iz okvira skupkinskih zakljueaka, prije svega model stetaja. Navedeno je i da
nedostaje podatak da li postoji i kolilci bi bio rizik da One Gora izgubi arbitra2ni spor.
Zainteresovanost renomiranih svjetslcih kompanija za preuzimanje KAP-a ocijenjena je
pozitivnom i ohrabrujueom, ali treba sagledati i preostale alternative. Konstatovano je i
da potendjalnim partnerima ne treba postavljati nova ciljeve nego se fokusirati na
rijeknje osnovrtih problema u ICAP-u.

e) Odbor je, na bazi informacija sa sjednice, a imajuei u vidu alctivnosti Wade u odnosu na
pregovore sa OW i 'VTB bankom kako garancije ne bi bile aktivirane, ukazao na
moguenost alctiviranja istih na jesen 2012. godine.
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